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Family Justice Centers  -  Oost-Vlaanderen

De Family Justice Centers werden destijds in het leven geroepen door de toenmalige 
Vlaamse minister van Welzijn Jo Vandeurzen en de federale minister van Justitie Koen 
Geens.

In een Family Justice Center staat een vast, deskundig team van hulpverleners, politie en 
justitie ter beschikking van de cliënt. De leden van het team gaan in overleg met elkaar 
om voor elk probleem één duidelijke efficiënte aanpak te creëren, van zorg tot eventuele 
vervolging.

Naast de bestaande projecten en trajecten die Gent al telt, zowel in de zorg als op het 
vlak van politie en justitie, moet bij een gevoelig thema als intrafamiliaal geweld 
vermeden worden dat slachtoffers hun verhaal al te vaak met verschillende diensten 
moeten delen. Een Family Justice Center is de meest aangewezen plaats om kort op de 
bal te spelen en naast eventuele repressie ook meteen preventief te werken naar de 
toekomst.

Onlangs besliste de Gentse gemeenteraad om samen met de Vlaamse overheid en de 
lokale partners mogelijkheden te onderzoeken om een Family Justice Center op te richten 
in Gent.

1. Welke stappen moeten hiertoe nog gezet worden? Welke mogelijke hindernissen zijn 
er nog?

2. Worden ook op andere plaatsen Family Justice Centers gepland in Oost-Vlaanderen?
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Momenteel zijn er drie Family Justice Centers in Vlaanderen, namelijk in Antwerpen, 
Mechelen en Limburg (Hasselt en Genk). In andere provincies is er wel een ketenaanpak 
maar nog geen Family Justice Center, zoals onder andere in Oost-Vlaanderen, maar ook in 
West-Vlaanderen, Leuven-Halle-Vilvoorde en Turnhout. 

Een Family Justice Center is wel ruimer dan een ketenaanpak. Bij ketenaanpak gaat het 
enkel om een samenwerkingsvorm tussen verschillende organisaties zoals politie, parket, 
justitiehuis, CAW, CGG, ondersteuningscentrum jeugdzorg, sociale dienst jeugdrechtbank, 
vertrouwenscentrum kindermishandeling,… die samen met het gezin aan de slag gaan om 
het geweld te stoppen, maar zitten de organisaties niet fysiek samen onder een dak. Bij 
een Family Justice Center is dat wel het geval en vullen ze de ketenaanpak aan met 
bijvoorbeeld lotgenotengroepen, weerbaarheidstraining en juridisch advies.

Voorlopig is dit systeem nog niet gebiedsdekkend voor heel Vlaanderen. Concreet voor 
Oost-Vlaanderen sloten 31 van de 60 Oost-Vlaamse gemeenten aan bij de ketenaanpak. 
De provinciale stuurgroep van de ketenaanpak intrafamiliaal geweld Oost-Vlaanderen gaf 
in december 2019 opdracht om de ketenaanpak in hoger tempo aan te bieden aan alle 
organisaties in de resterende 13 politiezones. Het doel is om in Oost-Vlaanderen volledig 
gebiedsdekkend te zijn tegen eind 2020. 

Op 20 januari 2020 besliste de Gentse gemeenteraad inderdaad om samen met de Vlaamse 
overheid en de lokale partners de mogelijkheden te onderzoeken om een Family Justice 
Center op te richten in Gent. In maart zit mijn kabinet samen met de Gentse en Oost-
Vlaamse partners in dit verhaal. Maar ik wil dit als eerste Vlaamse minister van Justitie 
kaderen in een ruimer Vlaams verhaal. Ik wil naar een gebiedsdekkend verhaal met 
minstens één Family Justice Centrum per provincie dat bovendien rechtstreeks 
toegankelijk is voor alle slachtoffers van intrafamiliaal geweld. Zo is het duidelijk voor 
slachtoffers waar ze terecht kunnen en moeten ze niet op 5 verschillende plekken hun 
verhaal gaan doen. 

Om tot dit Vlaamse verhaal te komen zal ik een wetenschappelijk onderzoek opstarten om 
dit traject voor heel Vlaanderen in kaart te brengen, het ideale model te bepalen en de 
uitrol ervan voor te bereiden. Alle verschillende betrokken actoren zullen bij dit onderzoek 
betrokken worden om tot een gedragen Vlaamse visie te komen. Het onderzoek zal 
ongeveer een jaar duren waarna de implementatie kan starten. 

We werden tenslotte op de hoogte gebracht dat ook de stad en politie Sint-Niklaas 
momenteel een stuurgroep voor de concrete uitwerking van de verdere plannen van een 
FJC voorbereiden.

In andere steden en gemeenten in Oost-Vlaanderen wordt het idee tot het oprichten soms 
geopperd, maar zijn er, voor zover mijn diensten hierin al gehoord of betrokken zijn, op 
dit moment geen concrete plannen. We nemen de oefening van Sint-Niklaas ook mee in 
ons breder beleid. 


